

# AISSAI Center

## Call for thematic trimesters

### Submit a thematic trimesters proposal

If you wish to submit a thematic trimesters proposal, kindly follow the guidelines indicated below.

#### The aim of thematic trimester

The AISSAI Center's mission is to encourage and support the cross-fertilization of scientific disciplines around AI.

The aim of the thematic trimesters is to develop, over a period of 3 to 4 months, an in-depth coverage on cutting-edge multidisciplinary research topics for at the interface of AI and sciences. The AISSAI center welcomes all areas of science provided that the thematic trimester is in a strong interaction with data science and AI. To foster cross-disciplinary dialogue, thematic trimester around methods in AI bringing together experts from different scientific fields together are also encouraged.

A thematic trimester can take a variety of forms, including working groups, thematic schools, training courses, webinars and larger-scale events such as conferences, colloquia, workshops or hackathons. These events are an opportunity to bring together leading researchers from all over the world, as well as scientists at all stages of their careers, to develop new knowledge at the cutting edge of current research in AI and sciences.

The AISSAI Center also enables you to invite foreign researchers through its fellowship trimester thus serving as opportunities to develop interdisciplinary scientific collaborations.

#### Good to know



The AISSAI center offers ideal organization conditions, with a dedicated budget and administrative and logistical support (thanks to its project manager and management staff) to accompany organizers throughout their thematic trimester (equipment, hotel, transportation, budget, travels, communication, administrative procedures) and make each thematic trimester a success.

## How to apply?

Proposals are to be sent to [AISSAI-contact@cirs.fr](mailto:AISSAI-contact@cirs.fr) including:

- Title of the proposal.
- Scientific fields covered by the proposal, which must be cross-disciplinary where AI interacts strongly with one or more other sciences.
- International positioning and timeliness.
- A list of members of the organizing committee reflecting the interdisciplinary nature of the project.
- A list of prospective scientific committee members (national or international).
- The target period for the thematic trimester.
- The nature, schedule and location of scientific events: schools, workshops, conferences, debates, seminars, outreaching events, etc.
- A provisional budget.

A guidelines note (in french) is available with this call of thematic trimester

## Important dates

Proposals are examined as they arise. For the year 2025, It is however necessary to submit proposals before **December 2024**.

It is mandatory that the proposals are submitted at least **9 months** prior to the targeted period of the trimester.

Notification of pre-selection: 1 month after submission.

Interview with the steering board: 2 weeks to 1 month after pre-selection.

Final Notification: 1 week after interview.

## Any question

For any question, please send an e-mail to [AISSAI-contact@cirs.fr](mailto:AISSAI-contact@cirs.fr)

# Centre AISSAI

## Appel à trimestres thématiques

### Soumettre une proposition de trimestres

Si vous souhaitez soumettre une proposition de trimestre thématique, veuillez suivre les lignes directrices indiquées ci-dessous.

### But du trimestre thématique

La mission du Centre AISSAI est d'encourager et de soutenir le croisement de toutes les disciplines scientifiques en interaction avec l'IA.

L'objectif des trimestres thématiques est de développer, sur une période de 3 à 4 mois, une réflexion approfondie autour de sujets de recherche multidisciplinaires à l'interface entre IA et les sciences. Le centre AISSAI accueille tous les domaines scientifiques à condition que le trimestre thématique soit aux interfaces avec la science des données et l'IA. Pour favoriser le dialogue interdisciplinaire, les trimestres thématiques sur les méthodes d'IA réunissant des experts et expertes de différents domaines scientifiques sont également encouragés.

Un trimestre thématique peut prendre différentes formes et se composer de groupes de travail, d'écoles thématiques, de cours, de webinaires ainsi que d'événements de plus grande envergure comme des conférences, des colloques, des workshops, ou des hackathons. Ces événements sont l'occasion de rassembler des chercheurs et chercheuses de premier plan, mais aussi des scientifiques à tous les stades de leur carrière, pour développer de nouvelles connaissances à la pointe de la recherche actuelle entre IA et sciences.

Le Centre AISSAI offre différentes formes de soutien financier notamment pour inviter des scientifiques étrangers et étrangères par l'intermédiaire de son programme de bourse d'accueil offrant ainsi des opportunités d'établir et de développer des collaborations scientifiques interdisciplinaires.

#### Bon à savoir



Afin de faire du trimestre thématique un succès, le centre AISSAI offre des conditions d'organisation idéales avec un budget dédié à l'organisation mais aussi la prise en charge administrative et logistique (grâce à son chargé de projet et un personnel gestionnaire) pour accompagner les organisateurs et organisatrices tout au long de leur trimestre thématique (équipement, hôtel, transport, budget, missions, communication, démarches administratives).

## Vous souhaitez soumettre ?

Les propositions doivent être envoyées à [AISSAI-contact@cnrs.fr](mailto:AISSAI-contact@cnrs.fr) comprenant :

- Titre de la proposition.
- Les thèmes scientifiques concernés qui doivent être interdisciplinaires où l'IA est en forte interaction avec une ou plusieurs autres sciences.
- Positionnement international et opportunité.
- Une liste des membres du comité d'organisation reflétant notamment l'interdisciplinarité.
- Une liste prospective de membres du comité scientifique (national ou international).
- La période visée pour le trimestre thématique.
- La nature, le calendrier et le lieu des manifestations scientifiques : écoles, workshops, conférences, débats et tables rondes, séminaires, médiation, etc.
- Un budget prévisionnel.

Une note de cadrage accompagne cet appel à trimestres thématiques

## Dates importantes

Les propositions sont examinées au fil de l'eau. Pour l'année 2025, il est néanmoins nécessaire de soumettre les propositions avant **décembre 2024**.

Il est toutefois obligatoire que les propositions soient soumises au moins **9 mois** avant la période ciblée du trimestre.

Notification de la présélection : 1 mois après la soumission.

Entretien avec le comité de pilotage : 2 semaines à 1 mois après la présélection.

Notification finale : 1 semaine après l'entretien.

## Pour toute question

Pour toute question, merci d'envoyer un email à : [AISSAI-contact@cnrs.fr](mailto:AISSAI-contact@cnrs.fr)